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سرمقاله

تغییراتی که درک نشد
ادامه از صفحه یک

نمونه اش رسانه هایی در شبکه های اجتماعی 
است که بدون هیچ بودجه ای مخاطبان فراوان 
جامعه  تغییرات  نبض  احتمالاً  که  چرا  دارند، 
و نیازشان را به دست دارند. اما رسانه ملی را 
حتی نمی توان با گذشته اش مقایسه کرد. شاید 
برایتان جالب باشد که بدانید همچنان تکه های 
سریال های رضا عطاران در شبکه های اجتماعی 
که مربوط به یک یا دو دهه پیش است دست 
به  را  بازدیدها  بیشترین  و  می شود  دست  به 
ملی  رسانه  نظرم  به  می دهد.  اختصاص  خود 
به جای درخواست بودجه بیشتر آینه ای مقابل 
خود بگذارد و ببینید تا چه حد تولیداتش برای 
مردم با ذائقه های متنوع موثر و البته جذاب 
بوده است؟ در همین عصر گسترده شبکه های 
اجتماعی اگر همچنان یک سریال قدیمی مورد 
توجه است یعنی می توان امیدوار بود که با باز 
کردن دایره محدودیت های سلیقه ای و بی مورد، 
مخاطب جذب کرد. اگر ساختارهای صدا و سیما 
فقط با پول می توانند سرپا بمانند یک جای کار 
ایراد دارد که باید اصلاح شود. در این چند سال 
گذشته کسی یادش نمی آید که کدام سریال 
باشد  ساخته شد که مخاطب گسترده داشته 
و همه را از یزرگ و کوچک پای جعبه جادویی 
بنشاند. همان چهره های مقبول هم به حاشیه 
رانده شدند و جای آن را حالا یک یا دو چهره 
گرفته که مدام از این شبکه به آن شبکه و از این 
برنامه به آن برنامه منتقل می شوند. به نظر می 
رسد تغییر شمایل در چارچوب قاب تلویزیون 
نتوانسته طی این سال ها موفق عمل کند چرا که 
به واقع تغییر روندها با رویدادهای جدید درک 

نشده است.

خبر

اخبار

اینستاگرام و واتساپ رفع فیلتر 
نمی شوند

ارتباطات، روز گذشته  وزیر  زارع پور  عیسی 
ناوگان موتوری  از  در حاشیه مراسم رونمایی 
جمع  در  کشور  پست  ملی  شرکت  برقی 
دلیل  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  خبرنگاران 
اختلال ایجاد شده در زمینه اینترنت طی چند 
روز اخیر اظهار کرد: روز چهارشنبه و پنجشنبه 
را طی  تهران مشکلی  ترافیک  تبادل  در مرکز 
یک الی دو ساعت داشتیم که با همت دوستان 
برطرف شد و الان هیچ مشکلی در مرکز تبادل 

ترافیک وجود ندارد.
به گزارش ایسنا، او درباره رفع فیلتر بعضی 
از پلت فرم های خارجی به صورت کامل اظهار 
اعلام کرده ام که کمیته تعیین  قبلاً  کرد: من 
فیلترینگ  متولی  مصادیق محتوای مجرمانه، 
یکی  دولت  که  دارد  عضو   ۱۳ حدود  و  است 
است  این  تلاشمان  است .  آن  اعضای  از 
محدودیت هایی که قابلیت برطرف شدن دارند 
را برداریم و ان شالله طی دو روز آینده خبرهای 

خوشی در این زمینه خواهید شنید.
وی ادامه داد: البته دو پلت فرم اینستاگرام 
امنیتی  نهادهای  مصوبه  با  که  اپ  واتس  و 
مسدود شدند، فعلا مشمول این اتفاق نیستند 
و در این زمینه نهادهای امنیتی تصمیم گرفتند 
اما سرویس ها و خدماتی هستند که از نظر ما 
قابلیت بازنگری دارند و اکنون مسیر را دنبال 
می کنیم که این اتفاق رخ دهد. مشخصا کلاب 

هوس طی روزهای آینده رفع فیلتر می شود.
آلایندگی  کاهش  در  ارتباطات  وزارت  نقش 

هوا
رونمایی  آیین  در  همچنین  زارع پور  عیسی 
شرکت  موزعین  برقی  سیکلت های  موتور  از 
ملی پست کشور که با حضور رئیس سازمان 
شد،  برگزار  تهران  شهردار  و  زیست  محیط 
اظهار کرد: پیش از هر چیزی تشکر می کنم 
این  ثمر رسیدن  به  برای  از همه عزیزانی که 
داد  امروز رخ  که  اتفاقی  پروژه تلاش کردند. 
کشیده  زحمت  آن  برای  دهه  یک  به  نزدیک 
تا  نخبگان کشور است  شده و حاصل تلاش 
این محصول داخلی را در کشور داشته باشیم 
و امروز به یک سرمایه برای کاهش آلایندگی 
کشور تبدیل شد. ان شاالله در همه حوزه هایی 
که کشور به آن نیاز دارد، شاهد واقفان باشیم 
و منابع خود را به این سمت هدایت کنند و 
کلان  سایر  شهرداران  برای  الگویی  اقدام  این 

شهرها باشد.
فناوری  و  ارتباطات  وی درباره نقش وزارت 
اطلاعات در کاهش آلایندگی هوا اظهار کرد: 
حرکت به سمت هوشمندسازی و الکترونیکی 
کردن خدمات در راستای کاهش آلایندگی در 
سفرها در این دولت آغاز شده و هدفشان این 
بخش های  همه  هوشمندسازی  با  که  است 
کشور آلایندگی را کاهش دهیم و این شدنی 

است.

چادر به درد نمی خورد، کانکس 
بفرستید

با اینکه استانداری آذربایجان غربی اعلام کرده 
که بین زلزله زدگان شهرستان خوی  بیش از ۳۶۰۰ 
دستگاه چادر توزیع کرده است اما به علت سرمای 
شدید هوای منطقه و نبود سیستم گرمایشی، مردم 

همچنان در تنگنا هستند.
به گزارش ایسنا، عادل نجف زاده، نماینده مردم 
این شهرستان در مجلس شورای اسلامی در بازدید 
محمد حسن نامی، رئیس ستاد بحران مدیریت 
کشور از مناطق زلزله زده خوی تاکید دارد که باید 
هرچه سریعتر، کانکس به منطقه ارسال شود. او 
همچنین می گوید حتی خانه هایی تازه ساز روستاها 

هم در این زلزله تخریب شده اند.

افزایش 20 درصدی حقوق قابل 
قبول نیست

یک  عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۲ 
و  شاغلان  حقوق  درصدی   ۲۰ افزایش  که  گفت 
انتزاعی ۴۰ درصدی  بازنشستگان در مقابل تورم 
قابل قبول نیست و به معنای نصف کردن سفره 

معیشت مردم است.
بودجه ۱۴۰۲  لایحه  به  اشاره  با  ارکانی  احسان 
بودجه کل  منابع  بودجه ۱۴۰۲،  گفت: در لایحه 
کشور ۵ هزار همت )هزار میلیارد تومان( پیش بینی 
شده که از این میزان، ۶۰ درصد بودجه شرکت های 
دولتی و ۴۰ درصد بودجه وزارت خانه ها و سایر 
دستگاه هاست یعنی کل بحث  و بررسی های ما 
مربوط به ۴۰ درصد بودجه است، حال اینکه قرار 
بود امسال دولت تعدیلی در این قضیه انجام دهد 
اما باز هم ۶۰ درصد بودجه را به شرکت های دولتی 
آن هم بدون بحث و بررسی خاصی در این حوزه، 

اختصاص می دهیم.
وی ادامه داد: عمده اتفاقات نامطلوب در حوزه 
های  حقوق  از  دهد؛  می  رخ  دولتی  شرکت های 
نجومی و پاداش های بی حساب و کتاب تا برخی از 
زد و بندها و انتصاب های رفاقتی و سیاسی و حیاط 
خلوت سیاسی در شرکت های دولتی رخ می دهد 

که بودجه آن را تصویب می کنیم.
این عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس با 
بیان اینکه سقف لایحه بودجه سال آینده نسبت به 
قانون بودجه ۱۴۰۱، ۴۰ درصد افزایش داشته است، 
گفت: افزایش ۴۰ درصدی سقف بودجه در سال 
آینده به نوعی پالس افزایش تورم ۴۰ درصدی در 
سال آینده را می دهد؛ با این وجود، پیش بینی 
دولت برای افزایش حقوق شاغلان و بازنشستگان 
پیام  تورم است که اصلا  یعنی نصف  ۲۰ درصد 

خوبی ندارد.
ارکانی توضیح داد: وقتی دولت سقف بودجه را 
۴۰ درصد افزایش می دهد یعنی تورم سال آینده را 
۴۰ درصد می داند اما حقوق را نصف تورم انتزاعی 
یعنی ۲۰ درصد زیاد می کند؛ این به معنای نصف 
کردن سفره معیشت مردم است و مجلس به آن 
اعتراض دارد که چرا همواره کمبود منابع سر حقوق 

بازنشستگان و شاغلان پیاده می شود.
این عضو کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۲ با 
اشاره به پیش بینی درآمد ۳۱ هزار میلیارد تومانی 
از راه واردات خودروهای خارجی در لایحه بودجه 
گفت: ما با این موضوع موافقیم منتها اگر دولت 
واردات خودرو را به عنوان منبع درآمد خود تعریف 
برداشته  می کند پس چرا سقف واردات خودرو 
نمی شود و وزرات صمت اینقدر در برابر واردات 
محدود  قیدهای  مدام  و  کرده  مقاومت  خودرو 

کننده برای واردات خودرو می گذارد؟
نماینده مردم نیشابور ادامه داد: با توجه به اینکه 
سالیانه تقریبا کمبود نیم میلیون تولید خودرو داریم 
پس چرا تا زمان تامین نیاز، اجازه واردات داده نمی 
شود که هم مشکل کمبود خودرو برطرف شده و 
هم درآمد بدست آمده به عنوان درآمد پایدار دولت 

محسوب شود.
به گزارش ایسنا، ارکانی با بیان اینکه درآمدهای 
مالیاتی در لایحه بودجه افزایش قابل توجهی داشته 
گونه ای  به  موضوع  این  امیدوارم  افزود:  است، 
مدیریت شود که فشار آن بر روی طبقات متوسط 
رو به پایین نباشد؛ اگر قرار بر گرفتن مالیات از خانه 
های لوکس و خالی و ثروتمندان باشد، نباید فشار 

آن به اقشار متوسط رو به پایین اعمال شود.
عمرانی  اعتبارات  اینکه  بیان  با  همچنین  وی 
استان ها افزایش بسیار کمی داشته است، گفت: 
شهرستان ها  و  استانها  در  رفاهی  خدمات  عمده 
مثل بیمارستان ها، ورزشگاه ها، جاده ها و مسیرهای 
روستایی، آبرسانی ها و سایر خدمات با اعتبارات 
عمرانی استان ها اجرا می شود که سال به سال هم 

کاهش پیدا می کند.
ارکانی در پایان گفت: اعتبارات عمرانی استان ها 
در سال آینده قابل قبول نیست و این با شعارهای 
توسعه و عدالت در شهرستان ها و نقاط محروم 

همخوانی ندارد.

کوی  هر  در  شما  امروز  شد:  یادآور  قالیباف 
شهید  یک  تصویر  می یابید،  حضور  که  برزنی  و 
و  دارد  وجود  نیروهای مسلح  یا شهدای  بسیجی 
این نشان دهنده جایگاه مردمی  این نیرو است.  
امروز  کرد:  اضافه  کشورمان  مقننه  قوه  رئیس 
شهید  مردم،  بین  در  شخصیت  ترین  محبوب 
سلیمانی است، شهید سلیمانی یک پاسدار است 
و این خطای تحلیلی از سوی اروپایی ها نسبت به 

سپاه باید اصلاح شود.
بداند  باید  اروپا  پارلمان  شد:  یادآور  قالیباف 
نمی  کرده  ارائه  پارلمان  عنوان  به  که  پیشنهادی 
تواند مجموعه واقعیت ها را جابجا کند، داعش را 
جبهه غرب و استکبار پشتیبانی و تجهیز کرد و آن 
کسی که با تروریسم جنگید و به حضور داعش در 
منطقه پایان داد، سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
است، این حقیقتی است که اروپا نمی تواند آن را 
وارونه جلوه دهد، چرا که همه سازمان های بین 

المللی و افراد منصف به آن اذعان دارند.
اروپایی ها  از سوی دیگر خود  وی اضافه کرد: 
امروز حامی تروریسم هستند و پارلمان اروپا امروز 
از گروهک منافقین حمایت می کند که بیش از ۱۷ 
هزار نفر از مردم عزیز ایران را اعم از زن و کودک 
تا پیر و جوان، شکنجه و ترور کردند. اگر این اقدام 
آنها نیز در زمره همان  اروپا صورت بگیرد، قطعاً 
آنها در  با  تروریست ها محسوب شده و رفتار ما 

منطقه به همان نحو خواهد بود. 
کرد:  تصریح  کشورمان  قانونگذاری  نهاد  رئیس 
آنها باید بدانند ما در سطحی از بازدارندگی قرار 
داریم که نه تهدیدات بالقوه و نه تهدیدات بالفعل 
و  نمی شود  ما محسوب  برای  تهدیدی  هیچگونه 
آنها  برابر  در  ما  می دانند  خودشان  که  همانطور 
پاسخگو هستیم و اگر اقدامی انجام دهند مشت 

محکمی خواهند خورد.
باید  اروپا  شورای  امروز  شد:  یادآور  قالیباف 
تصمیم گیر باشد که می خواهد دریچه عقلانیت را 
ببندد و در جهت دفاع از تروریسم حرکت کند یا 
اینکه بخواهد تصمیم دیگری بگیرد. ما در مجلس 
شورای اسلامی آماده ایم با هر اقدامی که بخواهد 
ثلمه ای به سپاه پاسداران انقلاب اسلامی وارد کند 

و حقیقت را جابجا کند، محکم برخورد کنیم.
حضور سردار سلامی و امیرعبداللهیان در مجلس

احمد  که  شد  مطرح  حالی  در  صحبت ها  این 
جلسه  از  مجلس  رئیسه  هیئت  عضو  نادری 
وزیر  و  سپاه  فرمانده  با حضور  مجلس  غیرعلنی 
پارلمان  ایرانی  ضد  اقدام  به  واکنش  در  خارجه 
گو  و  گفت  در  نادری  داد.  خبر  سپاه  علیه  اروپا 
ایرانی  ضد  اقدام  دنبال  به  کرد:  اظهار  ایسنا  با 
پارلمان اروپا علیه سپاه، امروز )یکشنبه( مجلس 
جلسه غیرعلنی با حضور سرلشکر حسین سلامی 
و  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده 
حسین امیرعبداللهیان وزیر خارجه تشکیل خواهد 
داد. این جلسه در راستای بحث و تبادل نظر برای 
چگونگی پاسخ قاطع به اقدام پارلمان اروپا مبنی 
بر تروریستی خواندن سپاه برگزار می شود. وی 
ادامه داد: همچنین درباره طرح اصلاح قانون اقدام 
عنوان  به  پاسداران  سپاه  اعلام  برابر  در  متقابل 
مجلس  در  نیز  اروپا  توسط  تروریستی  سازمان 

تصمیم گیری می شود.
اقدام پارلمان اروپا سیاسی است

از سوی دیگر حمدصالح جوکار رئیس کمیسیون 
ضمن  مجلس  شوراهای  و  کشور  داخلی  امور 
بیان  اروپا،  پارلمان  ایرانی  ضد  اقدام  محکومیت 
اروپا  پارلمان  ایرانی  اقدام ضد  اینکه  از  کرد: غیر 
جنبه اجرایی دارد یا ندارد، نکته حائز اهمیت این 
و  الملل  بین  برخلاف حقوق  اقدام  این  که  است 
منشور سازمان ملل است. درواقع اگر قرار باشد 
مصوبه پارلمان اروپا اجرایی شود از این پس می 
توان ارتش کشورهای مختلف را تروریست قلمداد 
کرد. اگر باب این موضوع در دنیا گشوده شود در 
وهله اول شامل حال کشورهای اروپایی و آمریکا 
در  مختلفی  های  جنایت  آنها  چراکه  بود  خواهد 

غرب آسیا انجام داده اند.
وی در ادامه اظهار کرد: سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی نقطه مقابل تروریست ها در منطقه غرب 
آسیا بوده است. در برابر آنچه که در عراق و سوریه 
گذشت سپاه پاسداران ایستاد، سپاه پاسداران در 
برابر تروریست هایی که خود اروپایی ها پرورش 
دادند و آنها را تسلیح کردند ایستاد. اینکه اتحادیه 
اروپا در شرایط فعلی دست به چنین اقدامی زده 
است جای تاسف دارد و نشان از درماندگی این 
کشورها در مقابل اقتدار نظام جمهوری اسلامی 

است.
اسلامی،  شورای  مجلس  در  یزد  مردم  نماینده 
تصریح کرد: درد آنها داشتن پهپادهای پیشرفته و 
موشک های هوشمند نقطه زن است، آنها اقتدار 
جمهوری اسلامی ایران را بر نمی تابند در صورتی 

ای  های هسته  انواع کلاهک  دارای  که خودشان 
هستند که هر موقعی می توانند علیه بشریت از 

آنها استفاده کنند.
اقدام  این  امور داخلی گفت:  رئیس کمیسیون 
پارلمان اروپا بیشتر جنبه سیاسی دارد و در راستای 
سیاست راهبردی آمریکا است که می خواهد ملت 

ایران را به انزوا ببرد.
جوکار در پایان تاکید کرد: اروپایی ها درحقیقت 
در نقش آمر آمریکایی ها هستند و در زمین آمریکا 
بازی می کنند، قطعا ما نیز اقدام متقابلی انجام 
بایستی  اسلامی  شورای  مجلس  داد.  خواهیم 
مصوبه ای داشته باشد تا نسبت به جنایت هایی 
که ارتش این کشورها در منطقه غرب آسیا انجام 

دادند، پاسخ لازم را دریافت کنند.
اروپایی ها اشتباهات خود را تکرار نکنند

همچنین سردار سلامی فرمانده سپاه نیز بامداد 
رئیس  قالیباف  باقر  محمد  با  دیدار  در   دیروز 
مجموعه  مجاهدت های  اگر  کرد:  ظهار  مجلس، 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به ویژه با محوریت 
نبود،  سلیمانی  شهید  فرماندهی  و  قدس  نیروی 
قطعاً آتشفشان تروریستی که توسط آمریکایی ها 
ایجاد شد، دامنگیر اروپایی ها می شد و امنیتی که 

امروز در اروپا حاکم است، از بین می رفت.
اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده 
تصریح کرد: همانطور که ترامپ گفت اوباما خالق 
و به وجود آورنده تروریسم بود و این پدیده را برای 
اولین بار در سرزمین های اسلامی ایجاد کرد، ولی 
این آتش در لبه های اروپا بود و اگر مهار نمی شد 
تمام سطوح جغرافیایی اروپا را در بر می گرفت؛ 
که  است  این  آمریکایی ها  و  اروپایی ها  عادت  اما 
را  مظلوم  و  ظالم  و  شهید  و  جلاد  جای  همیشه 

عوض می کنند.
مشروع  دفاع  که  همانطور  شد:  یادآور  وی 
تهاجم  و  می دانند  تروریسم  را  فلسطینی ها 
یمن  دفاع مردم  دفاع مشروع!  را  صهیونیست ها 
از تمامیت ارضی و سیاسی خود را نیز تروریسم 
می دانند و تهاجم آل سعود و متحدان آن را دفاع 
مشروع تلقی می کنند، به همین نحو دفاع مردم 
ایران و سپاه از ارزش های خود را تروریسم تلقی 
می کنند، در حالی که خودشان را ضد تروریسم 
نشان می دهند، پناه دهنده به تروریسم هستند.

را  دوبار خود  اروپا  کرد:  تصریح  سردار سلامی 
ویرانه  بر  امروز  و  داد  قرار  یک جنگ جهانی  در 
های همان جنگ های گذشته، اروپای جدید شکل 
گرفته است، اروپا از اشتباهات گذشته خود درس 
نگرفته است و فکر می کند با چنین بیانیه هایی می 

تواند این سپاه عظیم که سرشار از قدرت ایمان ، 
توکل ، قدرت و اراده است را متزلزل کند.

فرمانده کل سپاه پاسداران تاکید کرد: ما هرگز از 
چنین تهدیداتی و حتی عمل نسبت به آن نگران 
نیستیم، چرا که هر چقدر دشمنان به ما فرصت 
عمل دهند، ما قوی تر عمل می کنیم. سپاه اساساً 
در عمل قوی است، کسانی که این امکان را فراهم 
می کنند قدرت سپاه به حرکت درآید، به نفع سپاه 
کار کرده اند، ولی ما به اروپایی ها توصیه می کنیم 
که تکرار اشتباهات گذشته خود را مرتکب نشوند.

وی در پایان با تاکید بر اینکه اگر اروپایی ها دچار 
بپذیرند،  را  خود  اشتباه  پیامد  باید  شوند،  اشتباه 
افزود: امروز ببینید که سازمان منافقین توسط چه 
را  از ۱۷ هزار نفر  کسانی حمایت می شود؟ بیش 
این تروریست های منافق به شهادت رساندند، آنها 
یا از تجزیه طلب ها حمایت می کنند یا از کسانی 
یا کسانی  را تخریب می کنند،  اموال عمومی  که 
که حملات مسلحانه علیه مردم بیگناه صورت می 

دهند.
مجلس  رئیس  از  قدردانی  با  سلامی  سردار 
شورای اسلامی به دلیل حمایت از سپاه پاسداران 
دلیل  به  مجلس  نمایندگان  از  اسلامی،  انقلاب 
اتخاذ مواضع قاطعانه و ارزشمند در دفاع از سپاه 
گذشته  روز  چند  طی  اسلامی  انقلاب  پاسداران 

تشکر کرد.
حاج  شهید  تصویر  به  اشاره  با  سپاه  فرمانده 
تصویر چهره  این  در  قاسم سلیمانی گفت: شما 
یک فرمانده پرآوازه و فراموش ناشدنی را ملاحظه 
می کنید که همه جهان معترف است این فرمانده 
اسلامی،  انقلاب  پاسداران  سایر  اتفاق  به  رشید 
بزرگترین و قاطعانه ترین نقش را در خاتمه دادن 

به یک تروریسم عالم گیر انجام داد.
گفتنی است، طرح افزودن نام سپاه به فهرست 
گروه های تروریستی از سوی آنا فوتیگا، قانونگذار 
محافظه کار لهستانی پارلمان اروپا پیشنهاد و در 
جریان رای گیری روز چهارشنبه - ۲8 دی - در قالب 
متمم به گزارش یادشده، اضافه شد. در این متمم 
پاسداران  سپاه  که  شده  خواسته  اروپا  شورای  از 
بسیج  نیروهای  جمله  از  را  آن  فرعی  نیروهای  و 
و نیروی قدس سپاه در فهرست افراد، گروه ها و 
)فهرست  تروریستی  اقدامات  در  درگیر  نهادهای 

تروریستی اتحادیه اروپا( قرار گیرند.
اما تصمیمات پارلمان اروپا پیشنهادی محسوب 
می گیرد.  اروپا  شورای  را  نهایی  تصمیم   و  شده 
این  نظیر  مواردی  خصوص  در  هم  اروپا  شورای 
مورد بر مبنای اجماع و نه اکثریت تصمیم گیری 

می کند. در واقع قطعنامه پارلمان اروپا سندی غیر 
الزام آور است و نمی تواند شورای اروپا را ملزم به 

اجرای آن کند.
پیشتر  ایران  اسلامی  ایرنا، جمهوری  گزارش  به 
علیه  ویژه  به  اروپا  ایرانی  تحرکات ضد  به  نسبت 
نهاد  عنوان  به  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه 
نظامی رسمی کشورمان هشدار داده بود. مقامات 
نهاد  یک  پاسداران  سپاه  اینکه  بیان  با  کشورمان 
نظامی رسمی کشور بشمار می رود، هشدار داده اند 

که تحریم آن اقدامی غیرقانونی خواهد بود.
در این ارتباط حسین امیر عبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان اقدامات مخرب پارلمان اروپا در 
قبال سپاه پاسداران را خلاف منشور سازمان ملل 
انقلاب  پاسداران  سپاه  گفت:  و  دانست  متحد 
گروه  با  مبارزه  در  ای  سازنده  نقش  اسلامی 
تروریستی داعش در عراق، سوریه و منطقه غرب 
های  پایتخت  داعش،  نابودی  با  و  داشته  آسیا 
اروپایی را از شر حملات این گروه تروریستی نجات 
داد. بنابراین اروپایی ها مدیون مجاهدت های سپاه 
با  مبارزه  مسیر  در  اسلامی  انقلاب  پاسداران 

تروریسم هستند
طرح مقابله با اقدام پارلمان اروپا علیه سپاه

سخنگوی  عمویی  ابوالفضل  رابطه  این  در 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
روز  العاده  فوق  نشست  توضیح  در  گذشته  روز 
خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  شنبه 
به  نشست  این  گفت:  خبرنگاران  به  مجلس 
سپاه  علیه  اروپا  پارلمان  اخیر  قطعنامه  ارزیابی 
برای  مجلس  طرح  و  داشت  اختصاص  پاسداران 

اقدام متقابل آن بررسی شد.
سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  سخنگوی 
جلسه  این  در  اینکه  بیان  با  مجلس  خارجی 
و  گزارش  ارائه  به  مرتبط  دستگاه های  نمایندگان 
کرد:  اظهار  پرداختند،  موضوع  درباره  اظهارنظر 
مسلح،  نیروهای  کل  ستاد  خارجه،  امور  وزارت 
و  مجلس  پژوهش های  مرکز  و  اطلاعات  وزارت 
این زمینه در جلسه  نمایندگان صاحب طرح در 

حاضر بودند.
امنیت  کمیسیون  عضو  الهیان  زهره  همچنین 
با  گو  و  ملی وسیاست خارجی مجلس در گفت 
خبرنگار پارلمانی ایرنا درباره نشست امروز گفت: 
هدف این نشست بررسی طرح مجلس برای پاسخ 
که  طرحی  تا  بود  اروپا  پارلمان  اقدام  به  متقابل 
ارزیابی  و  بررسی  این در سال ۹8 مورد  از  پیش 
قرار گرفته بود، تکمیل شده و به صحن مجلس 

ارائه شود.

» ابتکار« ادامه واکنش ها به اقدام پارلمان اروپا را بررسی می کند

وپا هشدار قالیباف به اتحادیه ار
گروه سیاسی - همزمان با اقدام روز پنجشنبه پارلمان اروپا مبنی بر تصویب طرح قرار گرفتن سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در فهرست گروه های تروریستی، 
واکنش ها در داخل کشور به این اقدام ضد ایرانی ادامه دارد. در مهمترین تحولات صورت گرفته طی روز گذشته  محمدباقر قالیباف رئیس مجلس با حضور 
در ستاد کل فرماندهی سپاه با سردار سلامی دیدار و اعلام کرد: آنها تصور می کنند سپاه هم مانند نیروهای نظامی آن ها، یک نیروی صرفا نظامی است، 
غافل از اینکه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و بسیج از متن مردم و ملت ما است، چندین میلیون از ملت ما بسیجی و سپاهی هستند که تبلور اراده ملی 

مردم در حوزه دفاع، امنیت و محرومیت زدایی هستند.

رئیس مجلس 
تاکید کرد: اگر 
این اقدام اروپا 
صورت بگیرد، 

قطعاً آنها نیز 
در زمره همان 
تروریست ها 

محسوب شده 
و رفتار ما با 

آنها در منطقه 
به همان نحو 

خواهد بود

برخی  در خصوص  اسلامی  شورای  مجلس  در  تبریز  مردم  نماینده  پزشکیان  مسعود 
اظهارنظرها در هفته های اخیر درخصوص کارکرد مسئولان و انتقادات از توانمندی افرادی 
که مسئولیت ها به آن ها سپرده می شود، گفت: ببینید خداوند متعال در قرآن کریم در 
َّهَ یأَمْرُکُمُْ  زمینه سپردن کار به دست افراد کاردان و توانا در سوره نساء می فرماید: »إنَِّ الل
َّهَ نعِِمَّا یعَِظکُمُْ  َّاسِ أنَْ تحَکْمُوُا باِلعْدَلِْ ۚ إنَِّ الل ُّوا الْْأمَاَناَتِ إلِىَٰ أهَلْهِاَ وإَذِاَ حکَمَتْمُْ بیَنَْ الن أنَْ تؤُدَ
بهِِ« یعنی خداوند متعال امر می کند که کار را به دست افراد کاردان بسپارید؛ این در حالی 
است که شما نمی بینید که خدا گفته باشد امر می کنم حجاب بر سر کنید اما در این زمینه 

از »امر« استفاده می کند.
وی ادامه داد: وقتی در یک سازمانی، اداره ای، مجلس و یا وزارتخانه ای یک عده افراد 
باتجربه، توانمند، عالم و کارشناس حضور دارند ولی شما کار را به یک آدم صفرکیلومتر 
تازه وارد و آن هم از یک جای دیگر آمده واگذار می کنید، یعنی دارید در مقابل امر خدا 
می ایستید. بعد جالب این است که دقیقا همین جا می گویند که ما داریم کار خدایی انجام 

می دهیم اما نتیجه اش همین بی خدایی هایی می شود که در ممکلت درست می شود.
به گزارش ایلنا، عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس با اشاره به اهمیت تخصص، 
تصریح کرد: شما تاکنون دیده اید که یک عالم یا مجتهدی دنبال پزشک مذهبی بگردد؟ 
دنبال پزشک حاذق می گردد، خیلی وقت ها خیلی هایشان برای یک معالجه به خارج از 
کشور می روند برای اینکه کارشناس متخصص است که می تواند درست تصمیم بگیرد. 
خب ممکلت هم مانند همین است اگر مشکل داریم برای این است که همین قاعده ساده 

و دستور خدا را اجرا نمی کنند.
افراد می تواند در  با تغییر  پزشکیان در ادامه و در پاسخ به این سوال که »آیا دولت 

عملکرد خود تحول ایجاد کند؟ و اساسا این دولت توان حل مشکلات کنونی را دارد؟«، 
عنوان کرد: با این روش فعلی خیر، ما دو مشکل اساسی داریم اولین مشکل وحدت و 
َّهِ جمَیعاً ولَا تفَرََّقوا ۚ  انسجام داخلی است، خدا در قرآن می فرماید » واَعتصَِموا بحِبَلِ الل
َّفَ بیَنَ قلُوبکِمُ فأَصَبحَتمُ بنِعِمتَهِِ إخِواناً وکَنُتمُ  َّهِ علَیَکمُ إذِ کنُتمُ أعَداءً فأَلَ واَذکرُوا نعِمتََ الل
َّکمُ تهَتدَونَ« این آیه  َّهُ لکَمُ آیاتهِِ لعَلَ ِّنُ الل علَىٰ شَفا حفُرةٍَ منَِ الناّرِ فأَنَقذَکَمُ منِها ۗ کذَلٰکَِ یبُیَ
را وقتی تا آخر می  خوانیم می  بینیم که تفرقه از دید قرآن و در بیان خدا یعنی در پرتگاه 

آتش بودن.
وی افزود: ما در پرتگاهیم، باید وحدت و انسجام داخلی ایجاد کنیم، وحدت و انسجام 
داخلی مال یک گروه، یک دسته و یک جناح نیست متعلق به کل مردم کشور یعنی کرد، 
ترک، لر، گیلک، بلوچ، عرب و فارس است یعنی متلعق به همه مردم. وقتی ما فقط یک 
جریان خاص و یک تفکر خاص را می پذیریم و جزو مردم می دانیم باز هم این عمل در 

مقابل این حرف خدا می ایستد و به لبه پرتگاه می رویم.
نماینده مردم تبریز در اشاره به مشکل دوم، اظهار کرد: نکته دوم این است که باید با 
ُّوا  دنیا مدارا کنیم، نمی شود به همه فحش داد. بازهم در قرآن دستور است که » ولََا تسَُب
َّهَ عدَوْاً بغِیَرِْ عِلمٍْ« یعنی به آن هایی که غیر خدا را صدا  ُّوا الل َّهِ فیَسَُب َّذیِنَ یدَعْوُنَ منِْ دوُنِ الل ال
می کنند، فحش ندهید. ما صبح و عصر و شام داریم فحش می دهیم مرگ بر فلانی، مرگ 

بر فلانی و مرگ بر فلانی خب آن ها هم می گویند مرگ بر خودتان.
وی تاکید کرد: دو مشکل عمده داریم و چاره کار هر دو هم در قرآن آمده است و باید 
به آن عمل کنیم. اما همان ابتدای سوال گفتم که با روش کنونی و تا وقتی که به این راه 

می رویم با عوض شدن افراد و این ها کار درست نمی شود.

مسعود پزشکیان مطرح کرد
باید با دنیا مدارا کنیم
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